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Ledendemocratie	binnen	de	PvdA

Van	de	redactie
Dit	is	het	zestiende	nummer	van	de	Nieuwsbrief	het	Rode	Nest	en	onze	vierde	jaargang,	2021.
In	dit	nummer	wordt	aandacht	besteed	aan	de	uitkomsten	van	ledenpanels	in	de	gemeente
Nissewaard	en	een	voorproefje	van	het	ledenpanel	van	de	afdeling	Bronckhorst.	Er	zijn	nog
meer	afdelingen	bezig	met	ledenpanels;	we	zullen	ze	allemaal	aan	bod	laten	komen,	want	veel
van	de	ervaringen	en	belevingen	die	het	houden	van	een	ledenpanel	met	zich	meebrengen,	zijn
de	moeite	waard	om	te	lezen.
We	bevelen	de	recensies	in	onze	rubriek	Gluren	Bij	De	Buren,	ditmaal	zeer	bij	u	aan.	De
boeken	die	worden	besproken	zijn	niet	alleen	erg	actueel,	maar	gaan	ook	over	de	recente
geschiedenis	van	onze	partij.	“Dat	hadden	we	nooit	moeten	doen”	van	Duco	Hellema	en
Margriet	van	Lith	gaat	over	de	PvdA		en	de	neoliberale	revolutie	in	de	jaren	negentig	waarin
Wim	Kok	een	grote	rol	speelde.	“Fantoomgroei”	van	Sander	Heijne	en	Hendrik	Noten	gaat	ook
over	het	neoliberale	zijpad	dat	de	partij	in	de	jaren	tachtig	insloeg,	maar	biedt	ook	uitzicht	op
een	andere,	betere	wereld	gebaseerd	op	een	nieuw	verhaal	over	economie.
Verder	beginnen	we	een	serie	over	de	organisatie	van	de	partij	in	al	zijn	geledingen.	In	dit
nummer	beginnen	we	met	een	verhaal	over	de	Verenigingsraad,	waarvan	zo	weinig
partijgenoten	op	de	hoogte	zijn.	Interessant	en	leerzaam!
Zo	nu	en	dan	plaatsen	we	een	prachtige	tekening/cartoon	over	een	actueel	onderwerp	van
Wietske	ter	Veld,	een	partijgenoot	uit	Vries	in	het	hoge	noorden.	Deze	keer	over	de	coronacrisis.
In	dit	nummer	ook	een	interview	met	Coby	van	Berkum,	de	nieuwe	voorzitter	van	het	gewest
Noord-Holland.	Zij	is	net	zo	enthousiast	over	ledenpanels	die	het	gewest	recentelijk	hield	als
haar	voorganger,	Rian	van	Dam	en	van	plan	met	het	houden	van	ledenpanels	door	te	gaan
omdat	het	de	leden	verbindt	en	activeert.
Het	eerste	digitale	congres	heeft	inmiddels	plaatsgevonden.	Er	is	een	nieuwe	lijsttrekker
gekozen	en	een	kandidatenlijst	voor	de	Tweede	Kamer	verkiezingen	vastgesteld,	maar	er	is	ook
een	uitstekend	partijprogramma	opgesteld,	dat	neoliberale	tijden	moet	doen	vergeten,	oude
sociaaldemocratische	inzichten	terugbrengt	en	een	duurzame	toekomst	dichterbij.
Wie	opziet	tegen	het	organiseren	van	zo’n	ledenpanel,	kan	een	beroep	doen	op	het	Rode	Nest
voor	daadwerkelijk	hulp	en	ondersteuning.	Ook	bij	het	verwerken	van	de	ingevulde	vragenlijsten
en	het	onderhouden	van	de	contacten	met	de	leden	en	bewoners	die	er	aan	hebben	mee
gedaan,	biedt	het	Rode	Nest	assistentie.
De	Nieuwsbrief	wil	ook	een	communicatieplatform	zijn	voor	partijleden	onderling.	Daartoe
hebben	we	de	rubriek	OPINIE	en	DEBAT	bedoeld.	Het	thema	voor	deze	rubriek	is
partijdemocratie	van	onderop.	We	nodigen	alle	partijgenoten,	die	over	dit	onderwerp	iets	te
melden	hebben,	uit	om	dat	op	een	bondige	wijze	te	doen.	Bijdragen	kun	je	sturen	naar	e-
mailadres	redactie@rodenest.	nl
Mocht	je	een		idee	voor	een	pittige	column	of	een	scherpe	cartoon	hebben	over	het	onderwerp
ledendemocratie	van	onderop,	dan	ben	je	ook	bij	ons	aan	het	goede	adres.		Het	gaat	erom	dat
dit	een	nieuwsbrief	wordt	vóór	en	dóór	partijgenoten.
Het	bereik	dat	we	met	de	Nieuwsbrief	hebben	is	nog	niet	helemaal	optimaal.	Daarom	vragen	wij
of	je	hem	wilt	doorsturen	naar	partijgenoten	uit	je	netwerk,	waarvan	je	denkt	dat	zij	ook
belangstelling	hebben	om	zich	in	de	discussie	over	de	nieuwe	opbouw	“van	onderop”	van	de
PvdA	te	mengen.

Nissewaard	zoekt	uit	of	niet-leden	aan
volgend	ledenpanel	kunnen	deelnemen
Ledenpanels	hebben	levendigheid	in	de	afdeling	gebracht
De	afdeling	Nissewaard,	gelegen	op	het	Zuid-Hollandse	eiland	Voorne-
Putten,	letterlijk	onder	de	rook	van	de	Rotterdamse	haven	in	het
zuidwestelijke	deel	van	de	metropoolregio	Rotterdam-Den	Haag,	is
bezig	met	het	uitwerken	van	hun	tweede	ledenpanel,	over	de
voorbereidingen	op	de	gemeenteraadsverkiezingen	in	2022.	Een	derde
ledenpanel,	over	het	verkiezingsprogramma	voor	2022,	is	in
voorbereiding.	Er	wordt	nu	bekeken	of	aan	het	volgende	ledenpanel
ook	belangstellende	inwoners,	die	geen	lid	zijn,	kunnen	deelnemen	
Drijvende	kracht	achter	deze	activiteiten	is	Wim	Vink,	de	secretaris	van
de	afdeling.

Lees	verder

Ledenpanel	in	de	afdeling	Bronckhorst	bleek
positieve	ervaring
De	afdeling	Bronckhorst	heeft	onlangs	haar	eerste	ledenpanel	over	‘op
weg	naar	16	maart	2022’,	het	proces	naar	de
Gemeenteraadsverkiezingen	afgesloten	met	een	positieve	uitslag.	Van
de	83	leden	die	de	enquête	hebben	gekregen,	heeft	43%	gereageerd,
terwijl	er	meestal	20	á	25	leden	naar	afdelingsvergaderingen	komen.
Bronckhorst	heeft	besloten	een	vervolg	ledenpanel	te	gaan	houden.	Dit
besluit	is	niet	in	de	laatste	plaats	genomen	omdat	er	zoveel	goede	hulp
vanuit	het	Rode	Nest	bij	alle	fases	van	het	ledenpanel	is	geweest;	
zonder	deze	hulp	was	het	niet	zo	goed	gelukt.
In	het	volgende	nummer	van	de	Nieuwsbrief	van	het	Rode	Nest	volgt
een	uitgebreid	verslag	van	de	ervaringen	van	Bronckhorst	met	het
ledenpanel.

Lees	verder

Hoe	werkt	de	Verenigingsraad?
Journalistieke	onderzoek	tocht	door	het	“bestuurlijke	bos”	van	de
PvdA
Leg	het	maar	eens	uit	hoe	de	Verenigingsraad	werkt.	Veel	gehoord	is
de	opmerking:	er	is	toch	al	een	congres,	is	er	dan	nog	meer?	Daarom
beginnen	wij	een	serie	over	de	bestuurlijke	organisatie	van	de	partij
met	de	Verenigingsraad.
Aan	een	nieuwe	partijgenoot	en	ook	aan	een	oude	rot,	leg	je	niet
zomaar	uit	hoe	het	algemeen	bestuur	van	de	Partij	van	de	Arbeid	in
elkaar	steekt.	In	de	loop	van	de	jaren	is	een	ingewikkeld	stelsel	van
checks	&	balances	ontstaan.
En	het	resultaat	oogt	onoverzichtelijk.	Er	zijn	veel	organen	en
geledingen	met	eigen	taken	en	bevoegdheden.	Hoe	houdt	een
partijgenoot	het	overzicht	?	Zelfs	gepokte	en	gemazelde
partijbestuurders	lijken	nog	wel	eens	door	de	bomen	het	bos	niet	meer
te	zien.

Lees	verder

Coby	van	Berkum	gaat	het	houden	van
ledenpanels	verder	stimuleren
Nieuwe	gewestelijk	voorzitter	Noord-Holland	wil	na	Corona	graag
bij	de	afdelingen	op	bezoek
Coby	van	Berkum	heeft	een	half	jaar	geleden	de	voorzittershamer	van
het	gewest	Noord-Holland	van	Rian	van	Dam	overgenomen.	De
pandemie	was	toen	al	aan	de	gang	en	vergaderingen	en
bijeenkomsten	gingen	al	digitaal.	Het	overdrachtsmoment	had	beter
gekund,	maar	daar	valt	niets	aan	te	doen.	Zelfs	nu	is	er	nog	geen
mogelijkheid	om	een	normale	bijeenkomst	te	organiseren,	maar
hopelijk	wel	over	een	half	jaar.

Lees	verder

Eerste	digitale	congres	wordt	door	vrouwen
geleid
Wordt	2021	het	jaar	dat	vrouwelijke	leiders	doorbreken?
Voor	iemand	die	in	zijn	jeugd	altijd	is	tegengewerkt	en	tegengehouden,
enkel	en	alleen	omdat	ze	een	meisje	is,	was	het	bijzonder
bemoedigend	om	te	zien	dat	ons	eerste	geheel	digitale	congres	(meer
dan	drieduizend	partijgenoten	namen	deel)	op	alle	fronten	werd	geleid
door	vrouwen.	Alleen	de	techniek	was	nog	in	handen	van	mannen,	wat
te	horen	was	als	er	een	verbinding	haperde.

Lees	verder

De	organisatie	rond	het	“online”	congres
Techniek	gaf	positief	beeld	in	vergelijking	met	congressen	van
andere	partijen
Het	organiseren	van	een	congres	van	de	Partij	van	de	Arbeid	is	altijd
een	hele	onderneming	en	vooral	mensenwerk,	maar	één	van	de
bepalende	elementen	is	ook	de	techniek	voor	het	congres.	Klassiek
zijn	congresbundels,	sprekersbriefjes,	stemkaarten,	stembriefjes,	een
geluidsinstallatie	en	een	kinderopvang.	Daar	zijn	de	laatste	jaren	ook
allerlei	digitale	instrumenten	bijgekomen,	die	dit	jaar	goed	van	pas
kwamen	op	het	online	congres.

Lees	verder

Het	gebeuren	rond	de	lijsttrekker	heeft
emoties	en	tegenstellingen	aan	de
oppervlakte	gebracht
Het	is	tijd	voor	verbinding,	een	open	dialoog
Het	eerste	congres	in	2021	van	de	Partij	van	de	Arbeid	gaat	de
geschiedenis	in	als	een	van	die	PvdA-congressen	waar	veel	rond	te
doen	was.	Vooral	de	‘aanloop	naar’	gaf	veel	spanningen.	
Meest	prominent	was	het	zich	op	het	laatste	moment	terugtrekken	van
Lodewijk	Asscher	als	voorgenomen	lijsttrekker.	De	reden	hiervoor	gaat
terug	tot	de	deelname	van	de	PvdA	aan	het	kabinet	Rutte	II.	De	PvdA
en	sommige	van	de	toenmalige	PvdA-kabinets-	en	fractieleden	kregen
en	krijgen	over	de	wijze	van	deelname	al	vele	jaren	kritiek.

Lees	verder

De	PvdA	in	historisch	perspectief	geplaatst
Gluren	bij	de	buren:
I.	Dat	hadden	we	nooit	moeten	doen.	De	PvdA	en	de	neoliberale
revolutie	van	de	jaren	negentig:	Duco	Hellema	en	Margriet	van	Lith.	
Uitgeverij	Prometheus	2020
II.Fantoomgroei.	Waarom	we	steeds	harder	werken	voor	steeds
minder:	Sander	Heijne	en	Hendrik	Noten.	Uitgeverij	Atlas	contact	2020
Dit	keer	bespreken	we	twee	boeken	van	Nederlandse
onderzoekersjournalisten.

Lees	verder

Het	Rode	Nest	zoekt	ook	contact	met	leden
zonder	e-mail
Iedereen	moet	kunnen	meedoen
Het	Rode	Nest	brengt	dingen	tot	stand.	Zoals	het	succes	van	de
ledenpanels.	Die	brengen	veel	meer	gedachten	van	afdelingsleden
naar	boven	dan	de	overigens	ook	broodnodige
afdelingsvergaderingen.	Voor	het	Rode	Nest	is	het	een	groot	winstpunt
dat	het	partijbureau,	mede	op	hun	aanhoudende	verzoek,	nu	een
medewerker	in	de	partijgeledingen	heeft	opgenomen	voor	de
organisatie	van	‘ledendemocratie	van	onderop’.	Want	dat	is	voor	het
Rode	Nest	het	grote	belang:	alle	leden	de	mogelijkheid	bieden	om	–
zonder	barrières	–	gedachten	naar	voren	te	brengen	over	kansen	die
de	partij	zou	kunnen	pakken,	over	wegen	die	bewandeld	kunnen
worden	om	de	idealen	van	sociaaldemocraten	te	verwezenlijken.

Lees	verder

Het	Rode	Nest
E-mail:	info@rodenest.nl
Bezoek	onze	website!
Hier	is	ons	manifest:	Rode	Nest	Manifest
Juni17.pdf

Colofon
Nieuwsbrief	van	de	PvdA	denktank	het
Rode	Nest:	verschijnt	vier/vijf	keer	per	jaar.
Redactie:	Ed	Bausch,	Geert	Eggink,
Margreet	Elings,	Louis	Genet
E-mail:	redactie@rodenest.nl

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.•	Als	u	geen	nieuwsbrief	meer	wilt	ontvangen,	kunt
u	zich	hier	afmelden.	•	U	kunt	ook	uw	gegevens	inzien	en	wijzigen.	•	Voor	een	goede

ontvangst	voegt	u	info@rodenest.nl	toe	aan	uw	adresboek.
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